
Vážení delegáti, dámy a pánové, 

Činnost tělovýchovné unie Sokolov byla v letošním roce významně ovlivněna stavem, který se začal 

odehrávat po zrušení již schválených programů MŠMT letos ve druhém čtvrtletí. Ještě v závěru loňského roku 

jsme byli všichni přesvědčeni, že MŠMT nastolilo cestu podpory sportu tak, jak si stanovilo ve svém 

dlouhodobém programu.  Nyní po průběhu roku 2017 to tak určitě opět nevypadá. Optimistické pohledy na 

vývoj sportovního prostředí ministra školství mládeže a tělovýchovy Chládka, posouvala ještě dál v loňském 

roce ministryně tohoto resortu Valachová. Mysleli jsme si, že máme nejhorší za sebou a podpora sportu 

v ekonomické části bude v roce 2017 šest miliard Kč a tak, jak byl nastaven program podpory sportu do roku 

2025 v příštím roce to již bude cca 7 miliard. Sport pochopitelně není jenom o penězích, ale to je naše parketa, 

kterou v plném rozsahu zvládneme, když budeme mít kde a s kým. Domnívám se, že vy všichni, kteří jste na 

dnešní valné hromadě, sledujete veškeré události naší země související se sportem. Vyvolané kauzy proti 

mnohým čelním představitelům našeho vedení jsou přinejmenším rozporuplné. Viz trestní oznámení předsedy 

ČOV Kejvala na předsedu ČUS Janstu a sekretáře ČUS Boháče. Všechna podaná trestní stíhání byla na odborné 

představitele sportu, zařazené do poradních komisí MŠMT. Rozhodovací kompetence jsou vždy na úřednících 

daného resortu, takže všechna tato obvinění jsou zcestná. Díky loňským krajským volbám jsme našli po mnoha 

letech aktivní podporu Karlovarského kraje, který nyní vede p. hejtmanka Jana Vildumetzová. V letošním roce 

došlo ke mnoha jednáním s vedením Karlovarského kraje a za těmito kroky již také byly vidět mnohé změny. 

Obzvlášť letos je pro nás přínosem nově uvolněných 5 miliónů Kč z rozpočtu kraje na údržbu tělovýchovných 

zařízení, protože jak víte, MŠMT tento program pro TJ/SK v podstatě znepřístupnilo. Vážíme si toho tím více, že 

po konzultaci s námi došlo ke změně této podpory z investiční, která je sice také nutná, ale v tomto případě 

jsme společně posoudili účinnější účelovost v oblasti údržby. Po zjištění nestandartního postoje MŠMT, když 

ministryně Valachová zrušila programy, které již byly schváleny a určeny k financování k 31. 3. 2017, zejména 

program IV. a V, tedy i údržba, nám byla krajem také nabídla možnost bezúročných zápůjček, které sice 

vzhledem k administrativním postupům ztratily na atraktivnosti, my ale víme, že v období námi nezaviněných 

potíží můžeme u našeho kraji hledat podporu. 

Ve vztahu ke Karlovarskému kraji lze ještě zmínit i fakt, že se kvalitativně mění spolupráce v oblasti 

sportu se všemi regionálními Servisními centry sportu, nejenom ve finanční podpoře, ale také v možnostech 

podílu na řešení sportovní problematiky okresu. 

Dne 7. 11. 2017 proběhla v Praze v hotelu Pyramida konference k tématu Problematika financování 

sportu s ohledem na platné legislativní předpisy ČR a EU. Naše očekávání, že se, sice se značným zpožděním, ale 

přeci dozvíme především téze nově navrhovaných programů Státní podpory sportu pro rok 2018, tak, jak znělo 

v pozvánce, jsme po vystoupení náměstka MŠMT p. Kováře zjistili, že se opět nic nedovíme. Řekl, že díky 

vyhlášeným programům podpory sportu má MŠMT 10x více práce, že programy na léta 2017-19 zrušeny 

nebyly, ale co platné je a není se přesně neví, že je rozpor mezi stávající legislativou a nastupující. To, co 

považujeme za zásadní, aby dotace do sportu dle programů nebyly projektem, ale příspěvkem, zatím schváleno 

není. Pro nás z toho vyplývá, že si na tyto programy zatím sáhnou pouze střešní organizace, ale ne sportovní 

kluby a tělovýchovné jednoty, jak to především potřebujeme. Takže kromě toho, že od 28.5.2018 vzejde 

v platnost problematika spolků ve vztahu k GDPR, což jsou obecné nařízení EU o ochraně osobních údajů, ke 

kterým také teprve obdržíme noty od ČUS a následně vás s nimi seznámíme, z této konference nic nevzešlo. 

Tělovýchovná unie Sokolov v současné době sdružuje 57 TJ/SK, ve kterých je celkem 7 418 členů, 

z toho tvoří mládež do 18 let 2 821 sportovců. V roce 2017 byly na základě neplacení členských příspěvků, 

usnesením TVUS ze dne 18. 2. 2017, vyřazeny 4 kluby. Byly to SK Kickbox Chodov, Yacht Club Nové Sedlo, 

Šachový klub Global Sokolov a Basketbalová škola mládeže Sokolov. Jako v loňském roce dochází ke vstupu 

nových klubů. Některým nově vznikajícím pomáháme v rámci Servisního centra sportu se zpracováním 

podkladových materiálů, nutných k registraci u Krajského soudu v Plzni. Letos vstoupily do ČUS a tím i TVUS SK 

Krav Maga Club z.s. Tenisový klub Habartov z.s. a Ski klub Bublava, z.s. v současné době se podílíme na přípravě 



vzniku Box klubu Baník Sokolov, z.s. který se osamostatňuje z TJ Baník Sokolov, z.s. jeho vznik a vstup do ČUS a 

TVUS proběhne ještě letos. 

V průběhu minulých dvou let jsme pomáhali všem TJ/SK, které nás požádaly s registrací u Krajského 

soudu v Plzni, dle nového občanského zákoníku tak, aby to odpovídalo současným požadavkům vzniku spolků. 

Většina našich služeb využila. Někteří z vás se s tímto problémem poprali sami. V současné době Krajské soudy 

vyzívají ty subjekty, které tak ještě neučinily, aby tuto registraci urychleně provedly, protože až tyto soudy 

rozhodnou, že spolky, které nejsou v souladu tohoto nového občanského zákoníku, je vyřadí, nebo je označí 

jako administrativně neúplné.  Tyto spolky nebudou mít šanci žádat o jakékoliv granty či dotace ze státních 

zdrojů. 

K dnešnímu dni zatím neuhradily členské příspěvky tyto TJ/SK: TJ. Baník Bukovany, Fotbalový klub 

Stará Chodovská, z.s., Plavecký klub Baník Sokolov, z.s. Samurai fight Club z.s. a Florbal Sokolov, které jsme 

přijali v loňském roce, a ještě neuvedly své členy v Informačním systému ČUS, což je nezbytné k určení výše 

členských příspěvků. Pokud všechny jmenované TJ/SK povinnost úhrady členských příspěvků do konce roku 

nesplní, nejbližší zasedání výboru TVUS v úvodu příštího roku je vyřadí z evidence a tím tyto spolky přestaneme 

informovat o všech záležitostech, které souvisejí s naší problematikou. Pomoc Servisním centrem sportu 

bychom neodmítli, ale patrně zpoplatnili. 

Náš Informační systém, který je již aktivně využíván vnitřně v rámci ČUS, ale je také dostupný s určitou 

redukcí v souvislosti bezpečnosti s prací s daty, postupně nabízí informace i veřejné správě, která bude časem 

tyto údaje také využívat při rozhodovacím procesu v souvislosti žádostí o granty a dotace. Letos jsme tento 

systém rozšířily o sportoviště středních škol v rámci spolupráce s Krajským úřadem a perspektivně bychom jej 

chtěli využít i ke zmapování sportovišť měst a obcí. Vy byste měli v této době průběžně aktualizovat členskou 

základnu, která bude součástí vámi předkládaných žádostí o dotace a granty. Práce s tímto informačním 

systémem je v celku jednoduchá a účelná. ČUS jej na případné upozornění některých rozporností průběžně 

inovuje tak, aby byl co nejúčelnější. 

Námi nově zřízené webové stránky chceme postupně aktualizovat tak, aby všichni, kteří je využijí, měli 

potřebný přehled o službách, které pro všechny subjekty nabízíme, ale také aby se jejich prostřednictvím 

všichni, kdo budou mít zájem, dozvěděli o sportovních akcích, které se v průběhu roku konají v TJ/SK 

sdružených v ČUS. Aktuální upoutávkou na čelní straně, chceme upozorňovat na nejbližší akce. Věřím, že této 

možnosti postupně využijete a sami následně na jejich existenci veřejnost upozorníte. V závěru roku vás 

vyzveme k zaslání potřebných podkladů o akcích roku 2018, takže věřím, že této nabídky využijete a přehled 

akcí roku 2018 bude zpracován v co nejširší nabídce. 

Sportovce roku, akci, kterou nově připravujeme samostatně již po třetí za sebou, plánujeme opět 

uskutečnit v Klášterním kostele na Starém náměstí v Sokolově. Přípravy jsme již zahájili, a tentokrát dochází 

k výraznější spolupráci se sportovní komisí města Sokolov. Mimo jiné bychom rádi využili, jak již zmíněných 

našich webových stránek, tak i města Sokolov v rámci, kterých bude možné též podávat návrhy do jednotlivých 

vyhlášených kategorií, což by mělo umožnit docílení širšího rozsahu návrhů i mimo sdružené spolky v ČUS. 

Zároveň chceme také touto cestou umožnit veřejnosti hlasovat o jejich návrhu na nejúspěšnějšího sportovce. 

Sportovec, který obdrží nevětší počet hlasů by též byl oceněn na zmíněné akci. Podávání návrhů v rámci TVUS 

zůstává i standartní cestou na již vydaných formulářích, které jsme vám zaslali. Zachovat také chceme i 

spolupráci se Sokolovským deníkem, který nám vždy umožňuje anketu zveřejnit v tisku. 

Pokračujeme také již 17. ročníkem Sportovní ligy ZŠ pro 1. stupeň, který se v září opět rozběhl. Pro její 

zajištění podáváme vždy v rámci okresu v závěru roku žádosti o granty u většiny měst a některých obcí. Nejinak 

tomu je i letos. Uplynulý ročník 2016-2017 proběhl v 10-ti sportech za účasti 2 878 dětí. Uskutečnilo se celkem 

117 školních kol, 8 okrskových, 11 okresních a 3 krajská. Zapojilo se 16 základních škol. Od letošního roku 

dochází k výraznější spolupráci mezi ČUS a ASŠK, která má vyústit k prohloubení těchto aktivit. Námi 



organizovanou sportovní ligou vybočujeme nad běžný rámec soutěží v jiných regionech a tento trend chceme 

dále zachovat, protože tím rozšiřujeme možnost zapojování dětí do sportovních aktivit nad rámec tradičních 

sportů. 

Výbor Tělovýchovné unie se od minulé valné hromady 3. 11. 2016 sešel celkem 3x. zabýval se 

aktuálními záležitostmi nutnými k chodu Servisního centra sportu a přenosu potřebných informací do TJ/SK. 

Výraznější pozornost v letošním roce věnoval nově vznikající nepříznivé situaci, po zablokování programů 

MŠMT, čímž se zkomplikoval chod celé naší organizace. Jednalo se nám o co nejrychlejší postup v přenosu 

potřebných informací tak, aby nedošlo vinou pozdních reakcí na případné vyřazování jednotlivých žádostí 

příslušných programů. Program VIII. MŠMT, který byl v podstatě jediný realizován, jsme se snažili s TJ/SK, které 

ho využily, maximálně připravit tak, aby nedocházelo k vyřazování žádostí TJ/SK. To se také týkalo i vyúčtování 

programů roku 2016.    

 

Vážení delegáti, 

na valné hromadě KKO ČUS minulý týden v K. Varech nám p. Malý, poradce předsedy ČUS p. Jansty 

řekl, že se pro příští rok situace příliš optimisticky nejeví. Doufám, že nebude mít pravdu a po vzniku nové Vlády 

a zahájení práce všech ministrů dojde k opětovnému běžnému chodu, schválení potřebných programů pro 

financování sportu tak, abychom nemuseli přijímat krizová opatření pro zabezpečení našich sportovišť, ale i 

ostatní činnosti. Tím víc si v současné době vážíme zájmu a podpory měst a obcí, včetně Karlovarského kraje, 

které nás v těchto obtížích významně podporují. Rádi bychom se přiblížili vyspělým zemím Evropy, ve kterých je 

činnost sportovních klubů významná a finančně zajišťována nad rámec našich představ. Tím bychom zejména 

ulehčili tlaku na kapsy rodičů sportujících dětí. Doufám tedy, že p. Malý byl jen větší pesimista a situace ve 

sportu se vrátí k již naplánovaným vývojovým trendům. Vám všem přeji, abyste ve svých klubech vše zvládli a 

mohli se orientovat na svou sportovní problematiku bez zásadních komplikací. 

 

Tělovýchovná unie Sokolov, z.s. 
B.Němcové 1780,  356 01 Sokolov 

 


